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آرمــان ملی: مدیرکل منابع طبیعی 
و آبخیزداری مازندران، گفت: آتش سوزی 
لبرز مرکزی در  جنگل های حفاظت شده ا
منطقه کجور که از روز چهارشنبه آغاز شده 
بود، بامداد جمعه مهار شد. عبدالرضا سنگاری 
افزود: مهار این آتش سوزی به علت ارتفاع زیاد، 
صعب العبور بودن و صخره ای بسیار سخت 
بود. در جریان این آتش سوزی که از عصر روز 
چهارشنبه قسمتی از جنگل های نهر رودبار 
کجور و ارتفاعات جنگلی بین و برکن را در بر 
گرفته بود به ۲۱ هکتار از جنگل حفاظت شده 

البرز مرکزی خسارت وارد شد.
.

 آنفلوآنزای پرندگان 
در آذربایجان شرقی 

آرمـان مــلی: اداره کل دامپزشکی 
آذربایجان شرقی از شناسایی اولین مورد ابتلا 
به آنفلوآنزای فوق حاد پرندگان در این استان 
خبر داد و بر لزوم رعایت شرایط قرنطینه در 
مرغداری ها تاکید کرد. بنابر این اعلام، اولین 
مورد مثبت از بیماری آنفلوآنزای فوق حاد 
پرندگان سال ٩٩ در طیور بومی اطراف تبریز 
تایید شده است. همچنین این اداره کل در 
اطلاعیه ای نسبت به رعایت نکات بهداشتی به 
مرغداران هشدار داد و افزود که ضروری است 
مرغداری ها همه موارد بهداشتی قرنطینه  را به 

دقت رعایت کنند.
.

 سفرهای نوروزی 
هنوز قطعی نیست

ایلنا: معاون فنی مرکز سلامت محیط و کار 
وزارت بهداشت با تاکید بر اینکه فعلا موافقتی 
برای سفرهای نوروزی ۱۴۰۰، صورت نگرفته 
است، گفت: جزئیات تسهیل سفرهای نوروزی 
در ستاد ملی کرونا در دست بررسی است و 
جزئیات آن روز شنبه )دوم اسفند( مشخص 
می شود. محسن فرهادی افزود: موضوع به این 
شکل نبوده است که موافقتی صورت گرفته 
باشد بلکه قرار است با توجه به تعطیلات آخر 
سال و نوروز برخی سفرهای ضروری انجام شود.
.

تداوم بارش برف و باران 
آرمـان ملی: مدیرکل  پیش بینی و هشدار 
سریع سازمان هواشناسی ضمن اشاره به بارش 
برف و باران، گاهی رعدوبرق و وزش باد شدید 
در برخی استان های کشور، اعلام کرد: امروز )۲ 
اسفند( نیز در بخش هایی از استان های کرمان، 
 هرمزگان و فارس بارش  پراکنده و وزش باد 
شدید رخ خواهد داد. صادق ضیاییان افزود: روز 
یکشنبه )۳ اسفند( در شمال غرب، برخی نقاط 
غرب، سواحل غرب خزر و استان های خراسان 
جنوبی، کرمان، فارس، بوشهر، چهارمحال و 
بختیاری و کهگیلویه و بویراحمد و روز دوشنبه 
)۴ اسفند( در نوار شمالی کشور، خراسان های 
شمالی، رضوی و جنوبی، جنوب کرمان، فارس، 
بوشهر، چهارمحال و بختیاری و کهگیلویه و 

بویراحمد بارش  پیش بینی می شود.
.

زمین خواری در جنت آباد
تهران  پیشگیری  پلیس  رئیس  ایسنا: 
بزرگ از کشف یک فقره زمین خواری و تصرف 
در اراضی موات به اندازه ۴۰۰ متر مربع و به 
ارزش ۱۵۰ میلیارد ریال در جنت آباد خبر داد. 
سرهنگ جلیل موقوفه ای افزود: در بررسی های 
پلیسی متهم عاجز از ارائه مدارک مالکیت بود 
که پس از استعلام های لازم، با دستور قضائی 
از ادامه کار وی جلوگیری شد. متهم پس از 
تکمیل پرونده برای سیر مراحل قانونی به 

مراجع قضائی معرفی شد.
.

 تداوم محدودیت 
منع تردد شبانه 

آرمــان ملی: استاندار تهران بر تداوم 
محدودیت منع تردد شبانه در تهران تاکید کرد. 
انوشیروان محسنی بندپی افزود: با توجه به 
افزایش روند مراجعه سرپایی، بیماران بستری 
و ویژه در مراکز درمانی استان تهران در روزهای 
اخیر و چرخش ویروس جهش یافته انگلیسی 
کماکان ناگزیر به اتخاذ تدابیر هوشمند در 
استان تهران هستیم. در خصوص عدم تردد به 
استان های شمالی اعمال محدودیت برای تردد 
شهروندان تهرانی به سایر استان ها با توجه 
به نتیجه پایش ها از اعمال محدودیت ها و 
بررسی های ستاد ملی مقابله با کرونا در صورت 
صلاحدید  محدودیت های جدید از سوی ستاد 

ملی اعلام خواهد شد.
.

افزایش کارانه پرستاران 
 آرمــان ملی: معاون پرستاری وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: به 
دلیل کاهش مبلغ کارانه پرداختی به پرستاران 
و همچنین آگاهی از این مساله که میزان 
اعمال جراحی درآمدزا به سبب شیوع بیماری 
کووید۱٩ کم شده اند، برای جبران و ترمیم 
این کمی ما به دنبال پرداخت فوق العاده ویژه 
به پرستاران هستیم. سیما رمضان نژاد افزود: 
یکی از مشکلات پرستاران مسائل مالی است و 
حق کرونایی که دولت تصویب کرده است، دیر 
پرداخت می شود و در صورت پرداخت، حق 
پرستارانی که در این بخش زحمت می کشند 

واقعا این مبلغ نیست.

 رئیس سازمان پزشکی قانونی 
کشور با اشاره به مشکلات بودجه 
این ســازمان گفت: امیدواریم با 
اصلاح لایحه بودجه که در دولت 
اتفــاق می افتد، پیشــنهادات ما 
در مجلــس و دولت دســتخوش 
تغییر نشــود و بتوانیم بخشی از 
مشکلات مان را در ســال ۱۴۰۰ 
برطرف کنیم. عباس مســجدی 
آرانــی درباره خروج پزشــکان از 
پزشکی قانونی به دلیل عدم حقوق 
مکفی ادامه داد: پزشــکان جامعه 
باهوشی هستند و جزو یک درصد 
نخبگان کشور محسوب می شوند 
اما کار در پزشــکی قانونی چه در 
حوزه تشریح و چه در حوزه معاینات 
کار سخت و طاقت فرسایی است و 
قاعدتا ما باید جذابیت های لازم که 
یکی از آن ها حقوق مکفی اســت 
برای این افــراد فراهم کنیم و این 
یکی از دغدغه های جدی ما است و 
با تمام مراکز دولتی موثر در لایحه 
بودجه و مجلس نیز این موضوع را 

بیان و دنبال کرده ایم.

کوتـــــاه

یادداشــت

امروز مردم دائم از یکدیگر می پرسند که آلودگی هوای کلانشهرها تا 
کی باید ادامه داشته باشد و مسئولان دست دعا بردارند که باد یا باران 
بیاید و آسمان آبی نمایان شود. ظاهرا برای کسی مرگ و میر بالای ناشی 
از آلودگی هوا و ایجاد موج های بیماری های متعدد از جمله رشد فزاینده 
سرطان، هشداری برای ریشه کنی این بلای خودساخته نیست؟  آیا 
زمان آن فرا نرسیده که یک فکر اساسی، طرح جامع و اقدام ملی برای 
ریشه کنی همه عوامل آلاینده  هوای کلانشهرها انجام دهیم. این درحالی 
است که حفظ سلامت مردم یکی از وظایف مهم و اساسی دولت ها به 
حساب می آید و آنها موظف به رفع آلودگی هوا، آلودگی صدا، آلودگی 
بویایی و دیگر آلاینده های بصری که مظهر آلایندگی را که روز به روز 
افزایش می یابد هستند، پس چرا تا کنون برای این موضوعات تدبیر یا 
اقدامی صورت نگرفته؟ اوایل دهه ٩۰ در یادداشتی به این موضوع اشاره 
نمودم که دهه پیش رو، دهه آغاز انواع سرطان هاست و متاسفانه این 
پیش بینی درست از آب درآمد. اگرچه دانش اندک در علوم پزشکی دارا 
هستم، ولی جدی بودن این خطر را بارها تذکر دادم و نوشتم که اراده و 
عزم ملی برای این اقدام مهم و اساسی لازم است که گوش کسی به این 
حرف ها بدهکار نبود. نتیجه آن شد که زندگی در کلانشهرها غیر قابل 
تحمل شده و مرگ تدریجی ساکنان آن، کلانشهرها را تهدید می کند. 
به  هرحال این مشکل ساخته دست بشر و توسط خود او قابل رفع است، 
چرا با افرادی یا صنایعی که بدون توجه به پروتکل های زیست محیطی، 
باعث کاهش عمر همشهریان و هموطنانشان می شوند، برخورد قانونی و 
جدی صورت نمی گیرد؟  مردم عادی و جوانان این مرز و بوم چه گناهی 
کرده اند به صرف زندگی در کلانشهرها و استنشاق هوای آلوده، زندگی 
خود را در معرض خطر قرار دهند، درحالی که مسئولین می توانند 
به راحتی برای این مشکلات برنامه های اصلاحی با هدف رفع آلایندگی 
به مرحله اجرا بگذارند. داشتن آسمان آبی و هوای پاک حق مردم است 
و چرا باید به یک آرزو تبدیل شود. به لحاظ اقتصادی نیز بسیار مقرون 
به صرفه است که با هزینه اندک این آلودگی ها را کاهش دهیم. اگر ما 
به فرمول هزینه، فایده اجرای هر طرح و هزینه ای، توجه داشته باشیم، 
آن زمان شاهد خواهیم بود که رفع آلاینده ها تا چه اندازه هزینه ها و 
زیان های  جاری را کاهش می دهد، چون هزینه های اقتصادی که در 
این بین به دولت تحمیل می شود، غیرقابل محاسبه است. اگر محققان 
هزینه های رفع و کاهش آلودگی هوا را برآورد و مقایسه ای داشته باشند 
با میزان خسارت وارده بر سلامت شهروندان، قطعا در خواهند یافت که 
خردمند آن است که در ابتدا مشکل را برطرف کند و از بروز مشکلات 
بعدی پیشگیری نماید. چون تدریجی و نامحسوس بودن خسارت مالی و 
مرگ و میر، ما را به فوریت هایی که باید انجام دهیم، وا نمی دارد و به عمق 
فاجعه پی نخواهیم برد. بی شک مردم بی گناه بدون هیچگونه جرمی، 
گرفتار آلودگی هوا هستند. بی توجهی در این خصوص باید تا چه زمانی 
باید ادامه پیدا کند؟  تا چه زمان باید شاهد بیمار کردن هموطنان خود 
باشیم؟ این چه دردی است که ثروتمندان جامعه باعث آن می شوند و 
محرومان باید آن را تحمل کنند. بسیاری از سودجویان با آلوگی هوا و 
استفاده از سوخت های غیر استاندارد و با نخرید فیلتر به بهانه تحریم، 
برصفر های حساب بانکی شان می افزایند و دود را به ریه های محرومان 
می فرستند. متاسفانه چون آلودگی هوا منشاء مستقیم مرگ و میر 
نیست، مسئولین آن را خیلی جدی نمی گیرند، درحالی که بیماری های 
بسیار زیادی را در سیستم بدن ایجاد می کند و در نهایت منجر به فوت 
فرد می شود. درچنین حالتی قاتلین اصلی )که همان کارخانه دارانی 
هستند که از سوخت غیر استاندارد و از نسب فیلتر صافی سر باز می زند( 
آزاد و رها در جامعه سیر می کنند و گاهی به عنوان صادراتچی و کارآفرین 

موفق به آنها مدال می دهند.

 آسمان آبی حق مردم است
نه آرزو 

روی خط آرمان ملی
     88760176                                              

صدای خاموش مردم
دولت ناامیدمان کرده، هرآنچه انتقاد بود همه کارشناسان و مردم 
شریف به این دولتمردان گفتند، ولی متاسفانه دولت اصلا توجهی به این 
انتقادها ندارد،؛ ماهم دیگر خسته شدیم . قیمت های اجناس که آنچنان 
روز به روز افزایش پیدا می کند دیگر نــای اعتراض کردن هم نداریم از 
طرفی اندک پس اندازی هم که داشتیم  از طریق بورس از چنگمان در 
آوردند. می خواستم بگوبم آیا با این مشــکلات مردم مسئولان خواب 

راحت دارید؟
حمیدی از تهران 

اینترنت دانشجویی
چرا نت دانشــجویی را نمی دهند ما منتظریم، دانشگاه تمام شده 
است ولی هنوز خبری از اینترنت دانشــجویی نیست. چند روز پیش 
هم آقای وزیر ارتباطات اعلام کردند که ثبت نــام کنید ولی خبری از 

اینترنت نیست؟!
 یک دانشجو از تبریز

 سایت دیوار
در سایت دیوار قیمت اجاره ها را بردارند، یک سری دلال و سودجو 
و صاحب خانه های بی انصاف الکی قیمــت کاذب  در دیوار می گذارند. 
همین امر باعث شده قیمت های غیرواقعی درج شود و مالک ها هم  به 

قیمت های کاذب استناد می کنند.
کریمی از تهران

جوابیه مترو
   پیرو درج مطلبی در تاریخ ٩٩/۱۱/۲۰ تحت عنوان) شلوغی متروو 
ازدحام جمعیت به اطلاع می رساند: موضوع کمبود واگن و شلوغی مترو 
و استقبال از ازدحام مسافر و در نتیجه عدم فاصله گذاری در واگن های 
مترو به خصوص در ساعات پیک مســافری، واقعیتی است که در حال 
حاضر در شبکه متروی تهران با آن مواجه هستیم و امیدواریم با پرداخت 
بودجه های مصوب توسط  دولت این مشکل تا حدودی بر طرف گردد 
در این شرایط حساس از مسافران محترم انتظار می رود حتی المقدور با 
مدیریت بهینه زمان تردد و انتقال آن به ساعات غیرپیک هم به سلامت 
خود و هم دیگر مسافران کمک کنند تا با رعایت فاصله اجتماعی و سایر 
پروتکل های بهداشتی بتوانیم در کوتاهترین زمان ممکن از این موقعیت 
حساس عبور نماییم. ضمن اینکه این شرکت با تمامی امکانات  موجود و 
توان اجرائی خود تلاش می کند تا بیش از پیش رضایت مسافران گرامی 

مترو را فراهم نماید.
شرکت بهره برداری راه آهن شهری تهران و حومه

شاد جایگزین 
آموزش نیست!

وزیــر آموزش و پرورش پس از 
یکسال به نوعی اعتراف کرد و گفت: 
شاد جایگزین آموزش نیست بلکه 
شاد یک ابزار است تا از این ابزار برای 
کارتان اســتفاده کنید، هیچوقت 
نمی توان گفت که شــاد به بلوغ 
کاملش رسیده بلکه برای پیشرفت 
راه دارد و راه حل های جدید جلوی 
پای ما می گذارد. محسن حاجی 
میرزایــی افــزود: از معلمان می 
خواهم و معتقدم یک فرصت کم 
نظیری فراهم شده تا نقش معلم به 
درستی درک شود و باید خودمان و 
جامعه ارزیابی درستی از این نقش 
داشته باشند و فرصتی فراهم شده 
تا توانمندتر شده و مهارت هایمان 
را توسعه دهیم. وی یادآور شد که 
اینترنت در شاد رایگان است و اگر 
وجهی دریافت شود پیگرد قانونی 
دارد.  وی همچنیــن در خصوص 
ساعت حق التدریس ها گفت: این 

ساعات کم نشده است.

راه اندازی خط 
تولید واکسن روسی

رئــیس دفتــر رئیس جمهور 
با اشاره به تلاش های اخیر دولت و 
وزارت بهداشت برای تهیه واکسن 
مورد نیــاز گفت: طبق توافق 
انجام شده با روسیه، خط تولید 
واکسن روسی در ایران راه اندازی 
می شود. محمود واعظی افزود: در 
سفر رئیس سازمان غذا و دارو به 
روسیه و با تلاش سفیر ما در آن 
کشور توافق شد تا واکسن روسی 
در ایران به خط تولید برسد. وی 
افزود: واکسن پاستور مراحل 
خوبی را طی کرده است و در کوبا 
با همین واکسن، واکسیناسیون 
عمومی خود را آغاز کرده اند و 
قرار است خط تولید این واکسن 
هم در ایران ایجاد شود. واعظی 
از خرید ۲۵۰ هزار دوز واکسن 
چینی و واردات آن به کشور خبر 
داد و گفت: علاوه بر این قرارداد 
ما با هند برای دریافت واکسن 
هندی که در چند کشور دیگر 
مانند سوئد هم در حال ساخت و 

تولید است.

جعفر بای 
جامعه شناس 

این درحالی است که محمد محمدی، مدیرکل 
بحران استانداری کهگیلویه و بویر احمد تاکید 
کرد که به لحاظ خسارت منازل مسکونی زیادی 
دچار آسیب شده اند و این خسارت ها ۱۰۰ درصد 
است. مدیرکل بحران استانداری کهگیلویه و 
بویراحمد گفت که کمتر خانه ای در سی سخت 
وجود دارد که از زلزله آسیب ندیده باشد. او افزود 
که »علاوه بر شهر سی سخت، خانه های مردم در 
۷۸ روستای اطراف سی سخت نیز دچار خسارت 
گسترده شده  است.« یکی دیگر از اعتراضات 
مردم سی سخت به نحوه توزیع اقلام کمکی 
است و مردم می گویند چادرها و اقلام کمکی 
که مقام های نهادهای مختلف آمار آن را اعلام 
می کنند، در اختیار چه کسانی قرار گرفته است. 
همزمان یکی از خبرنگاران محلی، ویدئویی از 
ساکنان مسکن مهر سی سخت منتشر کرد که 
زیر بارش برف رسیدن چادر را انتظار می کشند، 
این درحالی که رئیس جمعیت هلال احمر از 
توزیع ۱۸۰۰ چادر و بیش از ۱۲۰۰ بسته غذایی 
یک ماهه میان زلزله زدگان سی سخت خبر داد. 
گزارش های دیگری نیز از صف و ازدحام در چند 
مرکز توزیع چادر منتشر شده است. در همین باره 
پایگاه خبری ویرنیوز نوشت که »مردم سی سخت 
می گویند در محل توزیع شاهد هجوم و حضور 
افرادی در صف دریافت کمک ها بودیم که در سی 

سخت سکونت نداشتند.«
 استان های معین بیشتر کمک کنند

همتی، رئیس جمعیت هلال احمر در بازدید 
کرد:  تاکید  سی سخت  زلزله زده  مناطق  از 
»استان های معین با توان بیشتری کمک کنند.« 
وی در جلسه ویژه، اقدامات هلال احمر را در 
فرمانداری شهرستان دنا با حضور تخصصی عوامل 
امداد و نجات هلال احمر مورد بررسی قرار داد و 
گفت: آسیب های برآورد شده به صورت گسترده 
بوده است و اقدامات انجام شده تاکنون باید با قوت 

بیشتر وگستردگی بهتری ادامه پیدا کند.
 دستور رئیس جمهور و سفر رئیس قوه 

قضائیه 
در این بین رئیس جمهور به صورت تلفنی 
با استاندار کهگیلویه و بویراحمد تماس تلفنی 
داشت و وضعیت امداد رسانی به زلزله زدگان استان 
را پیگیری و از آخرین اقدامات انجام شده در این 
زمینه اطلاع یافت. دکتر روحانی در این گفت و 
گوی تلفنی بر استفاده از همه ظرفیت های استان 
و همچنین کمک همه دستگاه های ذیربط برای 
رفع مشکلات مردم منطقه زلزله زده و لزوم اسکان 
موقت سریع زلزله زدگان تاکید کرد. همزمان 
رئیس قوه قضائیه در ادامه سفرهای استانی خود 
امروز )شنبه( وارد استان کهگیلویه و بویراحمد 
شد. حضور در جلسه شورای اداری استان، بررسی 

مشکلات کارخانه ها و واحدهای تولیدی استان 
جهت بازگشت به چرخه تولید، دیدار با همکاران 
قضائی جهت بررسی مشکلات دستگاه قضائی 
استان و ملاقات های مردمی از جمله این برنامه 
است. همچنین پس از وقوع زلزله در استان 
کهگیلویه و بویر احمد، رئیس دفتر رئیس جمهور 
در تماس با استاندار کهگیلویه و بویراحمد 
دستورات رئیس جمهور برای امدادرسانی و 
انجام اقدامات لازم برای رفع مشکلات  را به 
مقام های استان ابلاغ کرد. به دنبال ابلاغ دستور 
رئیس جمهور برای امدادرسانی سریع به زلزله 
زدگان، رئیس جمعیت هلال احمر و رئیس 
سازمان مدیریت بحران با حضور در منطقه نظارت 
دقیق بر روند امدادرسانی و رفع مشکلات را آغاز 
کردند. محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی نیز به 
نمایندگی از سوی رئیس جمهور با سفر به استان 
برای بررسی شرایط مناطق زلزله زده، رسیدگی 
به وضعیت زلزله زدگان و روند امدادرسانی اقدام 
کرد. در این بین نیز رئیس سازمان مدیریت بحران 
کشور اعلام کرد که پس از ارزیابی دقیق خسارات 
تسهیلات ارزان قیمت به مناطق زلزله زده دنا 
تخصیص می یابد. همان طور که اسماعیل نجار 
در جمع مردم سی سخت اعلام کرده »مردم در 
ساخت خانه ها برای استحکام سازی دقت کنند تا 

در چنین بحران  ایی گرفتار نشوند.«

 آرمان ملی- رها معیری: در ساعت ۲۲ و ۵ دقیقه چهارشنبه شب، زمین لرزه ای به بزرگی۵.۶ دهم ریشتر، شهر سی سخت مرکز شهرستان دنا را در استان 
کهگیلویه و بویراحمد لرزاند و به موجب آن بسیاری از خانه های روستایی ویران و طبق آخرین آمار ۶1 نفر مصدوم شدند که فقط هفت نفر آنها در بیمارستان 
بستری گردیدند. اما این حادثه همزمان با بارش برف و باران در استان کهگیلویه و بویر احمد شد و بسیاری از مردم حتی چادری برای سرپناه خانواده شان 
نداشتند، درحالی که هر لحظه ممکن بود که پس لرزه ای بزرگتر آنچه از منازل شان باقی مانده بود را ویران نماید. در این بین و با توجه به تجارب گذشته که هر 
زمان بلایی برسر هموطنان نازل و سیل مردمی به آن استان سرازیر می شد، اما این بار ظاهرا این اتفاق که ده ها هزار نفر را متاثر از خود کرده، بازتاب چندانی 
نداشت و حتی استان های معینِ کهگیلویه و بویراحمد نیز خیلی موضوع زلزله را جدی نگرفتند و همین امر موجب اعتراض و عصبانیت هزاران نفر از زلزله زدگان 
شد. رسانه های محلی و کانال های اطلاع رسانی در شبکه های اجتماعی، از بروز ناراحتی و اعتراض مردم شهر زلزله زده سی سخت و دیگر بخش ها و روستاهای 
شهرستان دنا خبر می دهند که خسارات گسترده به منازل مسکونی شان درست و واقعی اطلاع رسانی درست نشده و نحوه توزیع نامناسب چادر و خدمات 
پس از زلزله چندان مطلوب نبوده است. بنابراین گزارش ها، درحالی که زلزله خسارات گسترده ای به قریب به اتفاق منازل مردم در سی سخت و بخش ها و 
روستاهای دیگر شهرستان دنا وارد کرده است، اعلام محدود بودن خسارات از سوی صدا و سیما و مقام های استان کهگیلویه و بویراحمد، سبب اعتراض مردم 
در مناطق زلزله زده شده است. سایت بویرنیوز در همین باره نوشت: »با اینکه از روز چهارشنبه شاهد حضور تعدادی از مسئولان در شهر سی سخت بودیم 
اما این باعث نشد از عصبانیت مردم سی سخت در نحوه خدمات رسانی و کمک چیزی کم شود.« در ادامه این گزارش آمده است: »تنش های ایجاد شده در 
سی سخت را باید در اعلام کم خسارات در لحظات ابتدایی دانست«، درحالی که بعد از وقوع زلزله چهارشنبه شب و »با یک بررسی چشمی و آشنایی اندک 
با بافت سی سخت و اطراف آن در همان ابتدا هم می شد فهمید صدمات مالی شدید است.« درحالی که مدیرکل بحران استانداری کهگیلویه و بویراحمد و 
علی فرد شهردار سی سخت، خسارات به منازل مسکونی و دیگر امان در شهر سی سخت و ۷۸ روستای آن را بسیار گسترده اعلام کرده اند، حسین جنتی، 
مدیرکل بنیاد مسکن کهگیلویه و بویراحمد، روز جمعه گفت زلزله در سی سخت به حدود ۲ هزار و ۶۰۰  واحد مسکونی خسارت وارد کرده است. جنتی  گفت با 
بیان اینکه ارزیابی های مربوط به میزان خسارت ها انجام شده و در حال برآورد نهایی هستیم، افزود که میزان خسارت های زلزله به هیأت دولت اعلام می شود 

و پس از مصوبه دولت، بازسازی ها از هفته آینده آغاز خواهد شد.

گزارش »آرمان ملی« از کم توجهی به زلزله کهگیلویه و بویراحمد   

مردم زلزله زده»سی سخت« تنها ماندند

   گزارش »آرمان ملی« از ادامه بحران کرونا در یک استان: 

کرونا در خوزستان به نوزادان هم رحم نمی کند 
    افزایش ۷۵ درصدی مبتلایان و پنج برابر شدن تعداد بستری ها در غرب استان  

آرمان ملی: وضعیت شیوع کرونا در استان خوزستان، هر روز بحرانی تر 
می شود و کار به جایی رسیده که برای اولین بار یک کودک یکساله در 
شهرستان ایذه به ویروس کرونا مبتلا شده و جانش را از دست داد. این خبر 
را فرهاد ابول نژادیان، رئیس دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز تایید 
می کند و در صفحه توئیترش نوشت: »به غیر از این کودک یکساله، کودک 
٩ ساله دیگری نیز در خوزستان در پی ابتلا به کرونا جانش را از دست داد.« 
ابول نژادیان با اشاره به اینکه نسبت به هفته قبل آمار مبتلایان در شهرستان 
اهواز ۱۱۰ درصد، در هویزه ۱٩۰ درصد و در رامهرمز ۱۶۱ درصد افزایش یافته 
و تنها در دو شهر کاهش داشته ، تاکید دارد که دو درصد مبتلایان کودکان زیر 
پنج سال هستند. همچنین تعداد بیماران بستری در خرمشهر چهار برابر شده 
است.«  این خبر درحالی منتشر می شود که مسئولان بهداشتی این استان از 
افزایش ۷۵ درصدی مبتلایان به کرونا و پنج برابر شدن تعداد افراد بستری در 

غرب این استان خبر می دهند.
  ویروس جهش یافته از عراق می آید؟ 

چند روز پیش نیز وزیر بهداشت و درمان  با اشاره به شناسایی موارد ابتلا 
به ویروس جهش یافته خواستار اعلام وضعیت اضطراری در خوزستان شده، 
سعید نمکی همچنین خواستار بسته شدن مرزهای این استان با کشور عراق 
شده بود. ریئیس دانشگاه علوم پزشکی اهواز، دشتکی استاندار خوزستان هم 
دلیل شیوع گسترده کرونا در این استان را »ورود گونه جهش یافته ویروس از 
عراق« اعلام کرد و خبر داده بود دستور انسداد مرزهای دو کشور در خوزستان 

صادر شده است. در پی این افزایش، محمدمهدی گویا، رئیس مرکز مدیریت 
بیماری های واگیر وزارت بهداشت، به آبادان سفر کرد. همزمان صالح بهمنی، 
رئیس مرکز بهداشت ماهشهر، گفت: »آزمایش  کرونای ۵۰ درصد مراجعان به 
مراکز درمانی ماهشهر مثبت است که این موضوع بسیار نگران کننده است.« 
بهمنی همچنین اعلام کرد که »با افزایش شمار بیماران مبتلا به کرونا طی 
دو هفته اخیر، تعداد بیماران بدحال نیز بیشتر شده و ظرفیت تخت های 
مراقبت ویژه، آی سی یو، بیمارستان های ماهشهر تکمیل شده است.«  قاسم 
جان بابایی، معاون وزیر بهداشت، نیز اعلام کرد که تعداد بیماران بستری شده 
در بیمارستان طالقانی آبادان نسبت به چهار هفته قبل پنج برابر شده است. 
او همچنین گفت که در شهرستان اهواز نیز تعداد مراجعان به مراکز درمانی 

افزایش یافته است.
 11 شهر در وضعیت قرمز 

در حال حاضر ۱۱ شهرستان استان خوزستان )آبادان، اهواز، بندر ماهشهر، 
خرمشهر، دزفول، دشت آزادگان، رامهرمز، شادگان، شوشتر، کارون و هویزه( 
قرمز، ۵۲ شهرستان نارنجی، ۲۱۷  شهرستان زرد و ۱۶۸ شهرستان آبی 
هستند و در این بین وزارت بهداشت اعلام کرد که ۸۰۱۷بیمار جدید کووید۱٩ 
در روز پنج شنبه )۳۰ بهمن( تا جمعه )یکم اسفند( شناسایی شدند که از این 
تعداد ۶۷۸ نفر در بیمارستان بستری و مجموع بیماران کرونایی تا کنون به 
یک میلیون ۵۵۸ هزار و ۱۵٩نفر رسید. در همین مدت ۷۷ بیمار کرونایی 

جان باختان و شمار تلفات این ویروس در کشور به ۵٩ هزار و ۳۴۱ نفر رسید.

    عصبانیت مردم از توزیع نامناسب چادر و اطلاع رسانی صداوسیما
    رئیس جمهور به امداد رسانی هرچه سریع تر به مردم زلزله زده تاکید کرد

/ تطبیق ص۸


